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سرمقاله

چه می توان کرد؟
ادامه از صفحه یک

به عنوان نمونه  طرح مولدسازی به جای بازسازی 
اعتماد عمومی، ته مانده آن را نیز نشانه رفته است. 
این در حالی است که با تعریف یک سامانه جامع 
طرح  اهداف  شفاف،  مختصات  با  دولتی  مزایده 
حساس  ذهن  اینچنین  و  می شد  محقق  مذکور 
همگان  که  حالی  در  نمی شد.  مخدوش  جامعه 
منتظر اقدامات اصلاحی به نفع مردم هستند، خبر 
می رسد که طرح محدودساز و غیرمردمی صیانت 
از حقوق کاربران فضای مجازی به شکل مخفیانه 
قضایی  کمیسیون  در  جامعه،  نظارت  از  بدور  و 
قانونی   مراحل  و جهت طی  نهایی شده  مجلس 
شدن در مسیر شورای نگهبان است و به این ترتیب 

روان جامعه را سیبل کرده اند. 
مختلف  طرح های  اجرای  شاهد  روزها  این 
به  ولی  هستیم  دلار  قیمت  کنترل  برای  دولت 
نتیجه مطلوب نمی رسد. جالب است که بسیاری 
اثر،  کم  و  پیچیده  طرح های  جای  به  معتقدند 
طرح های آسان تر و تجربه شده در دیگر کشورها که 
قابلیت اجرا در کشورمان داشته باشه وجود دارد. 
از جمله افزایش نرخ سود سپرده ها نسبت به نرخ 
تورم که می تواند به سرعت نقدینگی بازار را جمع 
کند. یا در حالی که فشارهای تورمی امان مردم 
خانگی  گاز  مصرفی  فیش های  ناگهان  گرفته،  را 
هوش از سر مردم پراند و… بر این سیاهه می توان 

همچنان افزود. 
چنین  درون  از  آیا  کنید  قضاوت  خود  حال 
آیا  می آید؟  بیرون  نجات بخش  نسخه  افکاری، 
شعله ورتر شدن بحران نباید نتیجه چنین مسیری 
باشد؟ رسماً می گویند این اعتراضات نتیجه فضای 
مجازی است وگرنه این مشکلات ناچیز که نباید 
داد کسی را درآورد. به جرات می توان گفت تعطیل 
کردن بخش مهمی از کارها و تصمیمات خود پنجاه 
درصد از راه حل است. به اتاق فکرهایتان بگویید 
فکر نکنند چون فقط برای شما توهم ایجاد می کنند 

و برای بحران ها فرصت به تاثیر نشستن! 
به تصمیم سازان بگویید اصلاً برای مسائل کشور 
نسخه نپیچید چون تنها آنها را تبدیل به بحران 
می کنند. اگر می خواهید در این لحظه کاری بکنید 

لطفاً تصمیم بگیرید که فعلا کاری نکنید!

خبر

اخبار

مدیرکل روابط عمومی وزارت ورزش 
تشریح کرد

آخرین وضعیت سجادی پس از 
سانحه سقوط بالگرد

ورزش  وزارت  عمومی  روابط  کل  مدیر  اعلام  با 
از سانحه  و جوانان، شرایط حمید سجادی پس 

سقوط بالگرد رو به بهبود است. 
به گزارش ایسنا، محسن معتمد کیا، مدیرکل 
روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان و یکی از افراد 
حاضر در سانحه سقوط بالگرد حامل وزیر ورزش 
روز چهارشنبه  گفت:  حادثه  این  درباره جزئیات 
برای  دولت  هیات  جلسه  از  سجادی  دکتر  آقای 
افتتاح چندین پروژه ورزشی به شهر سیرجان سفر 
صبح   1:30 ساعت  حدود  افتتاح  از  بعد  کردند.  
به کرمان رسیدیم. در کرمان اجلاس مدیران کل 
ورزش و جوانان برگزار شد و بعد از آن قرار بود 
به چندین شهرستان استان کرمان برای بازدید از 
پروژه های ورزشی برویم. ابتدا به شهر رابر رفتیم و 
بازدید داشتیم. بعد از آن قرار بود به بافت برویم 
که موقع فرود، بالگرد دچار حادثه شد. او افزود: 
من چیز زیادی به یاد ندارم ولی وقتی که بالگرد 
قصد فرود آمدن داشت، دچار نقص شد. دو نفر 
از محافظان ایستادند و بعد از آن چیزی به یاد 
ندارم و سر از بیمارستان بافت درآوردیم. قرار بود 
شب آخر به ارزوئیه برویم که این اتفاق رخ نداد 
و ما شرمنده مردم این شهرستان شدیم. مدیرکل 
روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان درباره آخرین 
از  دارد  داد: جا  توضیح  وضعیت حمید سجادی 
پرسنل بیمارستان شهید باهنر کرمان تشکر کنم. 
آن چیزی که دقایق پیش با ارتباط تلفنی مطلع 
شدم، وضع آقای سجادی نسبت به شب گذشته با 
دعای خیر مردم بهتر شده است و همه چیز تحت 
کنترل قرار دارد. معتمد کیا در پایان درباره اخباری 
مبنی بر ضایعه نخاعی جوادی، مدیر کل ورزش و 
جوانان استان تهران بیان کرد: برآورد اولیه اینطور 
بود اما من پرسیدم و الحمدالله وضعیت او خوب 
است. من از مردم عزیز می خواهم که برای فرزندان 
میهن که در ماموریت حضور داشتند، دعا کنند تا 

زودتر پیش خانواده هایشان برگردند.

اقامه نماز رهبری بر پیکر همسر 
شهید مطهری

همسر  پیکر  بر  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
شهید آیت الله مطهری نماز اقامه کردند. 

حضرت آیت الله خامنه ای پیش از ظهر دیروز 
)جمعه( با حضور در کنار پیکر سرکار خانم اعظم 
)عالیه( روحانی، همسر شهید آیت الله مرتضی 
مطهری ضمن قرائت فاتحه، بر پیکر آن همراه 
و یار استاد مطهری نماز اقامه کردند. در این 
مراسم جمعی از اعضای خانواده و بستگان شهید 

مطهری نیز حضور داشتند.

حج هنوز قیمت ندارد
در حالی کمتر از یک هفته دیگر ثبت نام در 
کاروان های حج تمتع آغاز می شود که نماینده 
ولی فقیه در امور حج و زیارت گفت: قیمت سفر 

حج هنوز معلوم نشده است. 
حجت الاسلام والمسلین سیدعبدالفتاح نواب 
ـ در  امور حج و زیارت  نماینده ولی فقیه در  ـ 
که  حج  سفر  قیمت  درباره  ایسنا  با  گفت وگو 
پیش بینی شده تحت تاثیر نرخ ارز، با افزایش 
قابل توجهی مواجه شود، اظهار کرد: قیمت حج 
هنوز معلوم نشده است، گروهی )از سازمان حج 
و زیارت( برای اجاره هتل به عربستان رفته اند، 
قیمت هتل در عربستان بالا و پایین می شود. ما 
نمی خواهیم مبلغی را اعلام کنیم که بعد خلاف 
آن را انجام دهیم. اجاره هتل ها که کامل شد 

قیمت  سفر حج اعلام می شود.
 1۵0 و   1۲0 متفاوتِ  رقم  دو  پیش تر  که  او 
میلیون تومان را برای حج آینده پیش بینی کرده 
بود، در این باره، گفت: ما هیچ وقت نگفتیم حج 
دقیقا همین قیمت است. ما حدود آن را اعلام 
کردیم، حدود هم بالا و پایین دارد و قیمت را 
مشخصا اعلام نکردیم. نسبت به قیمت دلار و 
هزینه های سال های قبل، مبلغ حدودی را اعلام 

کردیم که امکان دارد کمتر و یا بیشتر شود.
نواب درباره افزایش قیمت ها در عربستان و 
اعتراض برخی از کشورها به قیمت حج پیش رو 
و احتمال استقبال کمتر مردم برخی کشورهای 
مسلمان، در ارزیابی شرایط نرخ ها در عربستان 
و اثرگذاری بر قیمت حج، بیان کرد: ما امیدواریم 
قیمت ها افزایش پیدا نکند. عربستان مجبور است 
همکاری داشته باشد، اعلام هم کرده اند، ولی باید 
منتظر بمانیم و ببینیم چه نتیجه ای می گیریم. به 
هر حال ما چانه زنی هایی در عربستان داریم که 
قیمت را از رقم پیش بینی شده کاهش می دهد. 
سازمان حج و زیارت پیش تر اعلام کرده بود حج 
1۴0۲ دو نرخی خواهد بود؛ چرا که از ۸۷ هزار 
و ۵۵0  نفر سهمیه حج ایران، 3۷ هزار نفر از 
بازماندگان سال 13۹۹ در اولویت قرار دارند که 
در آن سال، هزینه حج را کامل پرداخت کرده 
در  کرونا  محدودیت های  دلیل  به  اما  بودند 
عربستان، از این سفر جا ماندند. پول حج در آن  
سال با ارز ۹ هزار تومان محاسبه شده و به بانک 
مرکزی سپرده شده است. این سازمان همچنین 
ارز  تخصیص  دولت،  هیأت  است  کرده  اعلام 
ویژه به حج 1۴0۲ با نرخ ۲۸ هزار و ۵00 تومان 
را تصویب کرده و با بانک مرکزی نیز برای انتقال 
۲۵0 میلیون دلار به عربستان، توافق شده است.

تبعیض فیلترینگ میان ایرانی ها و 
خارجی ها!

طراحی  از  فناوری اطلاعات  و  ارتباطات  وزیر 
کشور  در  خارجی  گردشگران  برای  سیم کارت  
به منظور استفاده بهتر آنها از فضای مجازی خبر 

داد.
وزیر  زارع پور،  عیسی  انتخاب،  گزارش  به 
ارتباطات و فناوری اطلاعات در خصوص برنامه 
این وزارتخانه به منظور طراحی سیم کارت هایی 
خاص برای گردشگران خارجی حاضر در ایران، 
و  توریست ها  که  است  شده  شنیده  گفت: 
گردشگران خارجی در کشور به دلیل فیلترینگ 
دچار  کمی  اینستاگرام  و  واتس آپ  پلتفرم  دو 

مشکل شده اند.
توجه  با  داریم  نظر  در  افزود:  همچنین  وی 
پلتفرم،  دو  این  از  استفاده  محدودیت  به 
برای گردشگران خارجی که به کشورمان سفر 
کرده اند، سیم کارت های خاصی را طراحی کنیم 
که این افراد بتوانند در مدت حضور خود در ایران 

راحت تر و بهتر از فضای مجازی استفاده کنند.

به گزارش ایسنا، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر 
مجلس  اعضای  دیدار  در  اسلامی  انقلاب  معظم 
خبرگان رهبری، این مجلس رفیع و بسیار مهم را نماد 
درهم  آمیختگی »جمهوریت« و »اسلامیت« خواندند 
و با اشاره به حضور بی بدیل، حیاتی و مستمر مردم 
مردمی  قویِ  بنیه  گفتند:  گوناگون  در صحنه های 
نظام، ثروتی ملی است که خداوند با آن، حجت را 
بر علما و همه مسئولان نظام تمام کرده است و همه 
باید در حفظ و افزایش این سرمایه عظیم، بی وقفه 

تلاش کنیم.
ایشان با تبریک حلول ماه مبارک شعبان و اعیاد 
بزرگ و شادی آفرین آن، مجلس خبرگان را نماد 
حقیقی مردم سالاری دینی دانستند و افزودند: این 
مردم سالاری،  سالمِ  کاملاً  تحقق  پرتو  در  مجلس 
منتخب مردم است ضمن اینکه متشکل از علمای 

دین است و جوهره دینی نظام را نشان می دهد.
رهبر انقلاب، جایگاه، اهمیت و حساسیت مجلس 
خبرگان را بالاتر از هر مرکز و مجموعه ای در نظام 
برشمردند و گفتند: این مجلس، هم تعیین کننده 
رهبری، و هم با مراقبت های خود، تضمین کننده ی 
وجود و استمرار شرایط رهبری است که چنین جایگاه 
عظیمی، وظایف سنگینی را متوجه اعضای خبرگان 
می کند و هیچ اهمالی در ادای این وظایف، در درگاه 

پروردگار پذیرفته نیست.
در  خبرگان  اهتمام  خامنه ای،  آیت الله  حضرت 
رسیدگی به مسائل گوناگون کشور را مطالبه رهبری 
و موضوعی درست دانستند و در عین حال گفتند: 
مهمتر از همه  مسائل، پرداختن و اهتمام جدی به 
خبرگان  مجلس  اعضای  بیرونی  و  درونی  وظایف 

است.
مجلس  تحقیق  هیئت  فعالیت  استمرار  ایشان 
شرایط  »حفظ  از  مراقبت  و  رسیدگی  در  خبرگان 
رهبری و انجام وظایف مندرج در قانون اساسی و 
دیگر وظایف قطعی رهبری« را بسیار مهم خواندند 
و افزودند: مهمترین وظیفه رهبری، رصد و حفظ 
حرکت کلی و حرکت بخش های مهم نظام در جهت 
انقلاب است تا زاویه ای از مسیر اصلی پیش نیاید و 
انقلاب اسلامی مثل انقلاب های دیگر منحرف نشود.
مستمر  و  مستدل  منطقی،  تبیین  رهبرانقلاب 
به  عمومی  افکار  برای  خبرگان  مجلس  جایگاه 
اعضای  را دیگر وظیفه  برای نسل جوان  خصوص 
این مجلس دانستند و افزودند: تبیین صحیح جایگاهِ 
تعیین کننده ی مجلس خبرگان، مردم را با شوق و 
این  انتخابات  در  رأی  پای صندوق های  به  اشتیاق 
مجلس می آورد؛ البته اعضای این مجلس، شأنیت 
علمایی نیز دارند که وظایف سنگین دیگری را متوجه 

آنها می کند.
رهبر انقلاب، دشمنی ها با مجلس خبرگان را از 
جنس دشمنی با اصل جمهوری اسلامی خواندند 
اسلامی  جمهوری  با  دشمنی ها  بعضی  گفتند:  و 
قبال  در  آن  مواضع  و  سیاسی  مسائل  به  مربوط 
موضوعی مانند فلسطین است اما بعضی دشمنی ها 
با ذات نظام است چرا که این نظام در مقابل افراد 
معتقد به نسخه غرب که با هر گونه دخالت دین در 
مسائل اجتماعی مخالفند و یا در برابر سردمداران 
آزادی  دروغین  پرچم  پشت  که  دموکراسی  لیبرال 
را  دنیا  منابع  غارت  و  سلطه  نقشه  دموکراسی،  و 
کشیده  اند، ایستاده و با قرار دادن »مردم سالاری و 

آزادی« در کنار »دین« نقشه آنها را بهم زده است.
مردم  برای  اصلی دشمنی ها  علت  تبیین  ایشان 
با تبیین این علت  را ضروری دانستند و افزودند: 

نباید در فضای مجازی و غیر  اصلی، دیگر کسی 
برای خود دشمن  اسلامی  بگوید جمهوری  آن،  از 
می تراشد زیرا این ذات مردم سالاری دینی است که 
موجب ابطال نقشه های بدخواهان و عامل دشمنی 

آنها است.
اعضای  دوم  شأن  خامنه ای،  آیت الله  حضرت 
مجلس خبرگان را »شأن علمایی« آنها برشمردند و 
گفتند: بنیه مردمیِ قوی جمهوری اسلامی و ارتباط و 
اتکاء مردم و نظام به یکدیگر، ثروتی ملی، حقیقتی 
غیرقابل کتمان و بی نظیر یا لااقل کم نظیر در دنیا 
است که جلوه های آن در ماجرای کرونا و به میدان 
آمدن مردم، کمک های مؤمنانه و همچنین حضور و 
تلاش های مردم در کمک به آسیب دیدگان حوادث 

طبیعی حقیقتاً حیرت انگیز است.
ایشان راهپیمایی ۲۲ بهمن امسال را تجلیّ دیگری 
خاطرنشان  و  خواندند  نظام  قوی  مردمیِ  بنیه  از 
کردند: در کجای دنیا مشابه چنین اجتماع عظیمی 
این  با  مردم  که  دارد  وجود  امر سیاسی  یک  برای 
کثرت و تنوع جمعیت و سلایق، از پیران قدخمیده تا 
نوجوانان نورسیده، چهل و چند سال پشت سر هم 
و در شرایط آب و هوایی غالباً سخت، هر سال در 
صحنه حاضر شوند؟ این پشتوانه و بنیه مردمی قوی 
نظام است که البته ما به آن عادت کرده ایم و شاید 

عظمت آن را خوب درک نکنیم.
رهبر انقلاب افزودند: حضور مردم، حجت الهی را 
بر ما مسئولان و علما تمام کرده است و اینکه فقط 
به این ثروت ملی افتخار کنیم، کافی نیست بلکه باید 
این ثروت را مستمراً حفظ و زیاد کنیم و به وظایف 

خود در این زمینه عمل کنیم.
ایشان نقش دین و علما را در شکل گیری این گونه 

حرکتهای ملی و انقلابی، مهم و بی بدیل برشمردند 
امام  هم  اسلامی  انقلاب  در  کردند:  و خاطرنشان 
تقلید  مرجع  و  دینی  عالم  یک  به عنوان  خمینی 
نقش آفرین بود که توانست به پشتوانه میراث هزار 
ساله علمای دین و اعتماد و اعتقادی که در مردم به 
آنها شکل گرفته بود، ملت را از تهران تا روستاها و 
شهرهای دوردست با شعار واحد به حرکت درآورد 
که این کار از هیچ حزب و شخصیت سیاسی دیگری 

ساخته نبود.
و  عظیم  ثروت  خامنه ای،  آیت الله  حضرت 
تهدیدزدای حضور و بنیه مردمی برای نظام را حیاتی 
دانستند و گفتند: علما فارغ از داشتن یا نداشتن 
عظیم  سرمایه  این  حفظ  برای  دولتی،  مسئولیت 
وظایف سنگینی دارند که مهمترین آن جهاد تبیین 
است، ضمن اینکه »تقوا، صداقت، پاکدستی، پرهیز 
از موارد شبهه ناک، انگیزه خدایی و دعوت کردن با 
عمل نه فقط با زبان« مردم را دلگرم و خاطرجمع 

می کند.
ایشان علما را به ارتباط با جوانان و دانشجویان و 
حضور در مراکز دانشجویی سفارش کردند و گفتند: 
با حرف نو، بیان نو و منطق نو، با جوانان گفتگو و 
گره های ذهنی آنها را باز کنید البته در برابر شبهاتی 
هم که پاسخ آنها را نمی دانیم بگوییم نمی دانم یا باید 

بررسی کنم.
رهبر انقلاب، تشکیل حلقه های معرفتی از فضلای 
جوان و پرُ شمار و صاحب فکر در شهرهای مختلف 
با محوریت علمای بزرگ و اعضای مجلس خبرگان 
را گامی دیگر برای ارتباط مؤثر با جوانان، خواندند و 
افزودند: از شبهه هم نباید رنجید و همچنانکه مرحوم 
شهید مطهری خودش شبهه و پاسخ آن را کشف 

می کرد، باید برای مواجهه با شبهه آماده شد.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: شبهات مانند 
تحریم ها است و موجب مطالعه و فکر و تحقیق 
برای پاسخگویی می شود همان طور که تحریم ها ما را 
وادار کرد در مسائل مختلفی مانند دفاعی، درمانی 
و سلامت به دستاوردهای جدیدی دست یابیم که 
اگر تحریم ها نبود، مطمئناً این پیشرفت های فنی و 

صنعتی وجود نداشت.
ایشان سؤالها و شبهه های جوانان را نیازمند بیان 
منطقی و اقناعی دانستند و گفتند: مراقب باشیم 
وظیفه  البته  که  نزنیم  بی منطق  و  سست  حرف 
پشتیبانی فکری مجموعه های جوان و افراد صاحب 
فکر، برعهده حوزه علمیه قم و سایر حوزه های علمیه 

است.
پایانی  بخش  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
سخنانشان با تأکید بر ضرورت امیدآفرینی، سیاست 
اشاره  با  و  خواندند  یأس آفرینی  را  مستمر دشمن 
به یکی  نامه یک گروه سیاسی در سال 13۶۹  به 
از مسئولان کشور گفتند: یک سال پس از رحلت 
امام بزرگوار، آن گروه در نامه ای سرگشاده و سراسر 
و  نابودی  لبه  به  یأس آفرین نوشت کشور و ملت 

ویرانی رسیده است.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: کسانی که خودشان 
و شخصیت شان در معرض نابودی و ویرانی است، 
مقابل،  در  اما  می بینند  زاویه  این  از  را  چیز  همه 
کسانی که دل و ذهنی پرُ از امید دارند، امیدوارانه 
امیدواریم  که  می کنند  نگاه  تحولات  و  مسائل  به 
خداوند همه ما را موفق بدارد که با این نگاه، و به 
پشتوانه لطف الهی و حضور مردمی، به وظایف خود 

با جدیت و بدون خستگی و سستی عمل کنیم.

رئیس جمهوری گفت: طرحی که امروز افتتاح شد، یک طرح 
ملی است که اگر چه در ارومیه احداث شده است، اما منافع آن 
صرفاً مربوط به استان های آذربایجان غربی و شرقی نیست بلکه 
مربوط به منطقه و سراسر کشور بوده و نشان دهنده اهمیتی است 
که جمهوری اسلامی و دولت مردمی برای حیات دریاچه ارومیه و 

حفاظت از محیط  زیست قائل است. 
سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر دیروز جمعه در آیین افتتاح 
سامانه انتقال آب به دریاچه ارومیه، سامانه انتقال آب به دریاچه 
ارومیه را جلوه همت و کار جمعی و انسجام و وحدت ملی دانست 
و با قدردانی از همه دست اندرکاران اجرای این طرح خاطرنشان کرد: 
منطقه ای که این طرح در آن اجرا شده روزگاری آلوده به حضور 
کسانی بود که نام مردم را یدک می کشیدند و عنوان آزادی را تابلوی 
خود کرده بودند اما به هیچ وجه مدافع منافع مردم و آزادی واقعی 

نبودند.
رئیس جمهوری اضافه کرد: باید از همه کسانی که برای دفاع از 
امنیت، منافع و آزادی مردم از خودگذشتگی کردند و نیز کسانی که 
در همه این سال ها برای اجرای این طرح تلاش کردند، قدردانی کرد.
مردم  جدی  خواسته های  از  طرح  این  اجرای  گفت:  رئیسی 
استان های آذربایجان غربی و شرقی بود که امروز به لطف خدا و با 
همت کارگران و دیگر دست اندرکاران و نیز همت نیروهایی که دیروز 
برای تامین امنیت تلاش می کردند و امروز در قرارگاه های سازندگی 

در جهت آبادانی کشور تلاش می کنند، به بهره برداری رسیده است.
رئیس جمهوری در ادامه با بیان اینکه سامانه انتقال آب یکی 
از پروژه های نیمه تمام بود که تکمیل آن در این دولت در دستور 
کار قرار گرفت، اظهار کرد: در جریان سفر دولت مردمی به استان 
آذربایجان غربی یکی از خواسته های اصلی مردم، مسئولین، نخبگان 
و ائمه جمعه احیای دریاچه ارومیه بود که تکمیل و بهره برداری از 

آن در دستور کار دولت قرار گرفت.
وی افزود: با همت همه دست اندرکاران از سال های گذشته، از 
پیمانکاران و مهندسان گرفته تا عزیزان مان در قرارگاه خاتم الانبیاء، 
استاندار آذربایجان غربی و وزیر نیرو و کارگرانی که به صورت 3 
شیفت برای تکمیل و به ثمر رساندن آن تلاش کردند، این طرح 
امروز افتتاح شد، اما این کار باید تا احیای کامل دریاچه ادامه یابد 
و دستگاه های مربوطه مأموریت خود در این زمینه را تمام شده 

نپندارند.
رئیسی تصریح کرد: این همت، همدلی، انسجام و پیگیری قطعاً 

شامل عنایات و برکات خدای متعال نیز خواهد شد.
رئیس جمهوری در ادامه با اشاره به اینکه بخش قابل توجه و 
بسیار مهمی از کارها پیگیری برای به نتیجه رساندن آن است، گفت: 
آمدن بنده به اینجا در کنار تقدیر و تشکر از همه دست اندرکاران این 
پروژه، نشان دهنده اهمیت مسأله محیط زیست برای دولت است 
و اینکه معلوم شود مسأله احیای دریاچه ارومیه به عنوان دغدغه 

مردم این منطقه، دغدغه دولت نیز بوده است.
حق آبه  پروژه  این  اجرای  در  قطعاً  کرد:  تأکید  ادامه  در  وی 
کشاورزان محفوظ خواهد بود و حق احدی ضایع نخواهد شد. رئیس 
جمهوری در بخش دیگری از سخنان خود با یادآوری رشادت ها 
و مجاهدت های مردم این منطقه و تقدیم ۷00 شهید برای تأمین 
امنیت نقده افزود: حتی یک لحظه نباید از یاد و راه نورانی شهدا 
غافل شویم، بلکه باید این راه را به عنوان یک الگو برای نسل ها بویژه 

نسل جوان تبیین کنیم.
رئیسی با اشاره به اینکه از مهم ترین بخش وصایای شهدا تأکید 
بر حفظ ارزش ها و انقلاب اسلامی بوده است، تصریح کرد: امروز 
وظیفه همه علما، تریبون داران و صاحبان قلم و اندیشه است که 
در جهادتبیین نقش آفرینی کنند و نسل جوان را نسبت به وضعیتی 
که در گذشته داشتیم و تلاش هایی که صورت گرفت تا به اینجا 

برسیم، آگاه سازند.
روحیه  انسجام،  وحدت،  این  تا  کرد:  تأکید  جمهوری  رئیس 
همکاری و برادری میان مردم وجود دارد، یقین داریم توطئه ها و 
فتنه ها در کشور کارساز نخواهد شد و دشمنان نه اینکه نخواهند، 

بلکه نمی توانند در مقابل این ملت کاری از پیش ببرند.
رئیسی اظهار کرد: یقین داریم با همین همت و پشتکار و همچنین 
روحیه همکاری میان دولت، مجلس و همه دستگاه های اداری و 
اجرایی کشور همه پروژه های نیمه تمام که در جای جای کشور مردم 

رهبر انقلاب در دیدار اعضای مجلس خبرگان:

بنیه قوی مردمی نظام حجت را بر همه مسئولان و علما تمام کرده است
رهبر معظم انقلاب اسلامی گفتند: بنیه قویِ مردمی نظام، ثروتی ملی است که خداوند با آن، حجت را بر علما و همه مسئولان نظام تمام کرده است و 

همه باید در حفظ و افزایش این سرمایه عظیم، بی وقفه تلاش کنیم. 

ومیهدر سفر رئیس جمهوری به آذربایجان غربی صورت گرفت احداث سامانه انتقال آب به دریاچه ار

رهبر انقلاب 
افزودند: حضور 

مردم، حجت 
الهی را بر ما 

مسئولان و علما 
تمام کرده است 

و اینکه فقط 
به این ثروت 
ملی افتخار 
کنیم، کافی 

نیست بلکه باید 
این ثروت را 

مستمراً حفظ و 
زیاد کنیم و به 

وظایف خود در 
این زمینه عمل 

کنیم

ماه هاست سید ابراهیم رئیسی از ترمیم کابینه و نمایندگان مجلس هم از 
استیضاح وزرا می گویند ولی در عمل هیج اتفاقی نیفتاده و تنها رئیس کل 
بانک مرکزی تغییر کرد که آن هم در سر و سامان دادن به اقتصاد آشفته 
بد  عملکرد  برابر  در  مجلس  رسد  می  به نظر  نداشت.  چندانی  تاثیر  کشور 
اقتصادی دولت سکوت اختیار کرده و نمایندگان نه از بازار دلار و خودرو خبر 
دارند و نه از قیمت کالاهای اساسی و گوشت؛ شاید ظاهرا خرید نمی کنند. 
هفته گذشته هم یک جلسه غیر علنی دو ساعته داشتند و بنا را بر آن نهادند 
تا از معاون اول رئیسی و تیم اقتصادی ایشان برای حضور در جلسه غیر علنی 
شنبه آینده دعوت به عمل بیاورند، البته ظاهرا از شخص رئیس جمهوری هم 
دعوت شده ولی دراینکه آیا این دعوت اجابت شود، تردید وجود دارد. حال باید 

منتظر ماند و دید خروجی جلسه غیرعلنی روز شنبه چه خواهد بود.
در همین رابطه علیرضا بیگی نماینده مجلس در گفت و گو با خبرآنلاین در 
خصوص اینکه به نظر می رسد مجلس در برابر عملکرد بد اقتصادی دولت سکوت 
اختیار کرده، علت این سکوت و همراهی با دولت چیست؟   توضیح می دهد: 

البته این چیز عجیبی نیست، بنده در دو سال پیش همین موضوع را به واسطه 
تعلقی که دولت آقای رئیسی به مجلس دارد پیش بینی کرده بودم چرا که به 
صرف این تعلق، حتما در حوزه نظارتی آن طور که باید و شاید مجلس بروز ، 
ظهور و حضور پیدا نخواهد کرد. مجلس و دولت به یکدیگر تعصب دارند که 

این در کارکرد دولت ها چیز غریبی نیست و در دولت گذشته هم همینطور بود.
اما در  استیضاح شدند  اینکه در دولت قبل چندین وزیر  وی درخصوص 
دولت فعلی برای استیضاح یک وزیر هفتاد امضا جمع می شود ولی در نهایت 
استیضاح از  حد نصاب خارج می شود، می گوید:  بله این موضوعات دور از 
انتظاری است که نباید از مجلس سر بزند، ولی متاسفانه این اتفاق رخ می 
دهد . برای مثال با توجه به مشکلات فاحشی که در حوزه صنعت و معدن 
در ابعاد مختلف وجود دارد، استیضاح وزیر صمت به این شکل شد و ایشان 
دوباره همان رایی را آورد که در رای اعتماد به دست آورده بودند. این بخاطر 
همین تعلق خاطری است که در دولت وجود دارد، اگر الان هم حرف هایی زده 
می شود بیشتر برای اقناع افکار عمومی است چون داریم به انتخابات نزدیک 
می شویم، این صحبت ها از این جهت است که بتوانند درجلسات انتخاباتی 

جواب منتقدین را بدهند.
علیرضا بیگی در پاسخ به این سوال که برخی نمایندگان علت عدم استیضاح 
را زمان بر بودن معرفی فرد جایگزین می دانند و با ابراز نگرانی از این که مبادا 
فرد جایگزین نارکارآمدتر باشد، تغییر را به گردن رئیس جمهوری می اندازند، با 
این نظریه موافق هستید؟ می گوید: نه، یک توافقی صورت گرفته ومن یکسال 
پیش هم اعلام کردم که اگر میزان نارکارآمدی به نحوی باشد که ممکن است 
استیضاح رای بیاورد قبل از اینکه به آن مرجله برسد آقای رئیسی بواسطه همان 

ریش سفیدی که بین مجلس و دولت وجود دارد و تعیین شده قبل از آن به 
جابجایی وزرا اقدام کند مثلا مرحوم آقای قاسمی از جمله همین مصادیق بود.
نماینده مردم تبریز با بیان اینکه موضوعات اساسی در شورای سران قوا بسته 
می شود و مجلس کمتر نسبت به آن ها می تواند ورود پیدا کند، تصریح می 

کند: همین موضوع باعث تنزل جایگاه مجلس نزد افکار عمومی شده است.
وی در پاسخ به این سوال که روز چهارشنبه مجلس یک جلسه دوساعته غیر 
علنی داشت و طبق شنیده ها ظاهرا علاوه بر بحث استیضاح دولت و وزراء، 
برنامه های دیگری هم دارند و در سال آینده اتفاقات خوبی قرار است بیفتد، شما 
در آن جلسه حضور داشتید؟ می گوید: بله من هم بودم، ولی صحبت جدیدی 
که تغییر خاصی رخ داده و اتفاق جدیدی در راه است، نبود. حتی ما درخواست 
کردیم که این جلسه را علنی کنید، دلیلی ندارد که غیر علنی باشد. حتی پیشنهاد 
دادیم جلسه روز شنبه که بناست به منظور تشریح شرایط موجود، دولت بیاید 
و توضیح دهد که برنامه اش چیست و چکار می خواهد بکند برای آگاهی آحاد 
مردم علنی برگزار شود. بالاخره همه موضوعات روی دایره است و مردم در مورد 
آن صحبت می کنند و رسانه ها نیز در مورد آن می نویسند. در آن جلسه نگرش 
نمایندگان این بود که آقای فرزین هم نتوانست کاری انجام دهد. ما تمام حواس 

خود را معطوف به راننده کرده ایم، در حالی که ماشین خراب است.
این  اینکه چه کسانی در  علیرضا بیگی در خصوص جلسه مجلس و که 

جلسه شرکت خواهند کرد، گفت:  آقای مخبر و تیم اقتصادی می آیند، البته 
ما درخواست کردیم آقای رئیسی بیایند. احساس ما این است که ما داریم 
به شرایط بغرنجی نزدیک می شویم که شاید برون رفت از آن به این راحتی 

میسر نباشد.

نماینده مردم تبریز اعلام کرد
رئیسی، مخبر و تیم اقتصادی به مجلس فراخوانده شدند
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